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P R O T O K Ó Ł  NR XL/2017 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej 29 grudnia 2017r.  w sali  Domu Kultury           

 w Kotlinie w godz. od 9.00 do 11.30 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

       Otwarcia  XL sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński 

witając: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnych, 

sołtysów, radnego Rady Powiatu Jarocińskiego Walentego Kwaśniewskiego i redaktora 

Gazety Jarocińskiej. Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 

15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Listy obecności radnych,  sołtysów i zaproszonych osób stanowią załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady nie wprowadzono 

żadnych zmian.  

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX  sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Kotlin na lata 

2018 – 2025: 

6.1 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2018 – 2025, 

6.2 Przedstawienie stanowisk  komisji stałych Rady Gminy, 

6.3 Przedstawienie proponowanych autopoprawek Wójta Gminy do projektu  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2018 – 2025, 

6.4 Dyskusja nad wniesionymi propozycjami autopoprawek  zgłoszonymi przez Wójta i 

ich przegłosowanie, 

6.5 Głosowanie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały budżetowej na 2018 rok: 

7.1. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

7.2. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o projekcie 

budżetu, 

7.3. Stanowisko Wójta Gminy  wobec ewentualnych zastrzeżeń i uwag zawartych w 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

7.4. Odczytanie  opinii stałych komisji Rady o projekcie budżetu, 

7.5. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez 

radnych i nie uwzględnionych w projekcie budżetu, 

7.6. Przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy, 

7.7. Dyskusja nad projektem budżetu Gminy, 
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7.8. Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy, 

7.9. Głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych, 

7.10. Głosowanie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Kotlin na rok 2017, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kotlin. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dla dróg, których zarządcą jest Wójt Gminy Kotlin. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Kotlin. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w  

Kotlinie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bezprzetargową 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Kotlin. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie. 

17.  Podjęcie uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy na 2018 rok.     

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 r. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 

2018r. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski. 

22. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

23. Zamknięcie obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX  sesji Rady Gminy. 

      Do protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy, który wyłożony został do wglądu na 

posiedzeniu  stałych Komisji Rady w dniu 28 grudnia br.  i przed dzisiejszą sesją  nie 

wniesiono uwag. 

Protokół  został przyjęty przez Radę jednogłośnie. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie międzysesyjnym. 

       Przewodniczący Rady poinformował, że uchwały podjęte na 39. sesji Rady Gminy, która 

odbyła się  1 grudnia  br.  oraz zgłoszone wnioski i interpelacje radnych przekazał Wójtowi 

Gminy w dniu 6 grudnia 2017 r.  

 W dniu 19 grudnia br. wpłynęła uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu przez Gminę Kotlin. Skład Orzekający po analizie projektu budżetu Gminy na 

2018r.  i projektu WPF wyraził opinię pozytywną. 

Poza tym przewodniczący  poinformował, że uczestniczył w spotkaniu opłatkowym w 

Sławoszewie i  w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Stowarzyszenie Emerytów i 

Rencistów w Kotlinie. 

Informacja została przyjęta bez uwag. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał. 
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Wójt poinformował, że uchwały podjęte na 39. sesji przekazano w dniu 6 grudnia br. do 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu i do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

w dniu 7 grudnia br. została przekazana do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego  uchwała ws. zmiany budżetu. 

Poza tym wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i 

umieszczono na stronie  BIP Gminy. 

   W okresie od ostatniej sesji Rady Gminy, Wójt Gminy  wydał  zarządzenia w sprawie : 

- zmiany regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych,   

- wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Gminy Kotlin odpłatnej służebności gruntowej 

na nieruchomości; 
- ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do dzierżawy w trybie bezprzetargowym; 
- ustalenia stawek czynszu za najem lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy; 
- ustalenia stawek czynszu za najem budynków gospodarczych stanowiących własność 

Gminy Kotlin; 

- ogłoszenia naboru na wolne stanowisko – wychowawca świetlicy środowiskowej w 

Kotlinie; 

- pierwokupu nieruchomości; 

- uchylenia zarządzenia nr 246/2017 

- 3 zmieniające budżetu Gminy na 2017 r. 

Następnie wójt poinformował o zrealizowanych zadaniach w okresie międzysesyjnym: 

 30 listopada odebrany został samochód strażacki dla OSP w Sławoszewie; 

 21 grudnia 2017 r. podpisano umowę pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Wyszki – etap II” oraz w dniu 22 

grudnia dokonano rozliczenia I raty pożyczki w wysokości  116.400 zł netto; 

 w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu złożone zostało sprawozdanie końcowe i 

wniosek końcowy o płatność w wysokości 33.300 zł na sfinansowanie opracowania 

Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kotlin na lata 2017 – 2023. Całkowita wartość 

projektu wynosi 37.000 zł. Gmina finansuje ten projekt w wysokości 3.700 zł co stanowi 

10 % wartości; 

 przeprowadzone zostało zapytanie ofertowe na wybór Wykonawcy na sprzedaż paliw 

płynnych w roku 2018 dla gminy Kotlin. Złożone zostały 2 oferty. W dniu 18 grudnia br. 

podpisana została umowa z wybranym wykonawcą tj. firmą  Przedsiębiorstwo 

Budowlano – Handlowe Stanisław Hadrzyński z Kotlina. Szacunkowa wartość 

podpisanej umowy wynosi 79.982 zł brutto; 

  z środków funduszu sołeckiego zakupiona i zamontowana została siłownia zewnętrzna w 

Racendowie o wartości 8.487 zł; 

 zakończone i odebrane zostały prace przy wymianie pokrycia dachowego na budynku 

Szkoły Podstawowej  w Woli Książęcej o wartości 136.632,35 zł; 

 w dniu 28 grudnia podpisał umowę z wykonawcą na świadczenie usług transportowych 

dla dzieci dojeżdżających do szkół na terenie gminy, na basen oraz odwozy i wycieczki w 

ramach świetlic środowiskowych – część I zamówienia oraz na część II zamówienia – 

dowóz uczniów niepełnosprawnych  do Zespołu Szkół  Specjalnych w Jarocinie. 

Wykonawcą części I i II będzie firma - Usługi Transportowe „ART. –TOUR” Artur 

Kawaler z Kotlina. Wartość usługi dla części I to kwota 221.575,68 zł, zaś dla części II – 

to kwota 64.320 zł; 

 podpisana została umowa pożyczki w kwocie 350.000 zł z Europejskim Funduszem 

Rozwoju Wsi Polskiej w Warszawie na odwiert studni głębinowej i zabudowy zbiornika 

zasobowego w Kurcewie. 
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Informacja została przyjęta bez uwag. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Kotlin na lata 

2018 – 2025: 

6.1 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2018 – 2025. 

      Uchwałę Nr SO 0957/49/3/Ka/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z  dnia 14 grudnia 2017 roku  w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kotlin odczytała Irena Antczak 

skarbnik gminy. 

Opinia RIO  o WPF jest pozytywna z zastrzeżeniami wykazanymi w uzasadnieniu do 

uchwały. 

Uchwała  RIO stanowi załącznik do protokołu. 

 

6.2 Przedstawienie stanowisk  komisji stałych Rady Gminy. 

      Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Rady Gminy 

Hieronim Adamski poinformował, że Komisja  w dniu 28 listopada 2017r.  pozytywnie 

zaopiniowała  projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  na lata 2018 – 

2025. 

Lucjan Antczak  przewodniczący Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej 

i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy 

poinformował, że Komisja w dniu 28 listopada 2017r.  pozytywnie zaopiniowała  projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  na lata 2018 – 2025. 

 

6.3 Przedstawienie proponowanych autopoprawek Wójta Gminy do projektu  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2018 – 2025. 

Propozycje autopoprawek  do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

przedstawione przez wójta Mirosława Paterczyka: 

Zwiększa się rozchody o raty pożyczek zaciągniętych na realizację zadań majątkowych w 

miesiącu grudniu 2017 r. a termin płatności I raty przypada na dzień 31 grudnia 2018 r. 

- pożyczka EFRWP  – 41.176,40 zł, 

- pożyczka WFOŚiGW  – 40.080 zł, 

- kredyt BS Jarocin   – 40.000 zł, 

Razem    121.256,40zł. 

Wymieniona kwota rozchodów zostanie pokryta środkami finansowymi ze zmniejszenia 

wydatków bieżących. 

Zmniejsza się przychody roku 2017 z pożyczki WFOŚiGW o kwotę 683.600 zł 

przeznaczonej na przedsięwzięcie pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków Wyszki  etap 

II” ze względu na brak możliwości  wykorzystania. Wymienione środki pieniężne 

przenosi się do realizacji w roku 2018, po stronie przychodów i wydatków. 

 

6.4 Dyskusja nad wniesionymi propozycjami autopoprawek  zgłoszonymi przez Wójta i 

ich przegłosowanie. 

W dyskusji nie zabrano  głosu. 

 W głosowaniu wzięło udział 15 radnych i wszyscy radni głosowali za przyjęciem    

autopoprawek Wójta Gminy. 

 

6.5 Głosowanie uchwały. 
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          Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/210/2017 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2018 – 2025, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały budżetowej na 2018 rok: 

7.1.Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2018  odczytała Irena Antczak  

skarbnik gminy. 

 

7.2.Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o projekcie 

budżetu. 

  Uchwałę nr SO-0952/49/3/Ka/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby  

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie budżetu Gminy Kotlin na 2018 rok  odczytała Irena Antczak skarbnik gminy. 

Opinia RIO o projekcie budżetu jest pozytywna z zastrzeżeniem  opisanym w pkt VI.1 

uzasadnienia.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

7.3.Stanowisko Wójta Gminy  wobec ewentualnych zastrzeżeń i uwag zawartych w 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

     Wójt poinformował, że uwagi wskazane w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

zostały uwzględnione w projekcie uchwały. 

7.4.Odczytanie  opinii stałych komisji Rady o projekcie budżetu, 

     Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 

Adamski  przedstawił pozytywną opinie Komisji o projekcie budżetu Gminy na 2018 

rok, podjętą na posiedzeniu Komisji w dniu 28 listopada 2017 r. 

Opinię  Komisja podjęła jednogłośnie – 8 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak przedstawił  

również pozytywną opinię  Komisji o projekcie budżetu Gminy na 2018 rok. 

Opinię  Komisja podjęła  jednogłośnie – 5 głosami „za”. 

Opinie komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

7.5.Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez 

radnych i nie uwzględnionych w projekcie budżetu, 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek radnego Zbigniewa Orpla o założenie 

centralnego ogrzewania w budynku Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach.  

7.6.Przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy. 

Propozycje autopoprawek  do projektu budżetu Gminy  na 2018 r. zostały przedstawione 

przez wójta Mirosława Paterczyka: 

zwiększa się rozchody o raty pożyczek zaciągniętych na realizację zadań majątkowych w 

miesiącu grudniu 2017 r. a termin płatności I raty przypada na dzień 31 grudnia 2018 r. 

- pożyczka EFRWP  – 41.176,40 zł, 

- pożyczka WFOŚiGW  – 40.080 zł, 

- kredyt BS Jarocin   – 40.000 zł, 

Razem    121.256,40zł. 

Wymieniona kwota rozchodów zostanie pokryta środkami finansowymi ze zmniejszenia 

wydatków bieżących. 
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Zmniejsza się przychody roku 2017 z pożyczki WFOŚiGW o kwotę 683.600 zł 

przeznaczonej na przedsięwzięcie pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków Wyszki  etap 

II” ze względu na brak możliwości  wykorzystania. Wymienione środki pieniężne 

przenosi się do realizacji w roku 2018, po stronie przychodów i wydatków. 

Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nazwą „utwardzenie placu przy Szkole 

Podstawowej w Kotlinie od  ul. Dworcowej w kierunku sali gimnastycznej”, na realizację 

którego przeznacza 30 tys. zł. Na pokrycie wymienionej kwoty zmniejsza się nakłady z 

planowanego przedsięwzięcia pn. „przebudowa drogi nr 614527 P w Woli Książęcej na 

odcinku 188 m” z kwoty 100 tys. zł do kwoty 70 tys. zł. 

 

7.7.Dyskusja nad projektem budżetu Gminy. 

      Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak zabierając głos w dyskusji powiedział, że 

analizując budżet mamy wzrost zadłużenia, który  w 2015 r. wynosił 5,9 mln zł, w 2016 

r. – ponad 6 mln zł, w 2017 r. – 9.240.000 zł, a w 2018 r. planowany jest na 12 mln zł. 

Druga sprawa to skok wartości deficytu z 3.719.000 zł w 2018 r. do 2.400.000 zł w 

2019r. Druga  strona budżetu to inwestycje. Wiadomo, że kto nie inwestuje ten się nie 

rozwija. Trzeba zauważyć, że mimo  tej trudnej sytuacji nasze inwestycje mają wynieść 

6,4 mln zł. Mamy dużą inwestycje jak budowa kanalizacji w Racendowie i 

Wysogotówku, mamy zaplanowane drogi. W w budżecie zostały ujęte wnioski, których 

był współwnioskodawcą o wartości 880 tys. zł. Ponadto dodał, że wzrost zadłużenia 

rośnie i przyjdzie moment powiedzieć stop i będzie trzeba spłacać kredyt. Przyszła 

kadencja rady  będzie musiała szukać oszczędności, a jednocześnie szukać dochodów.  

Przewodniczący Komisji stwierdził, że kończąca się kadencja zostawia Gminę ze 

znacznym zadłużeniem – 39 %. Kończąc wypowiedź przewodniczący Komisji  uważał, 

że przyszłoroczny budżet można spiąć i będzie głosował za jego uchwaleniem. 

     Wójt Gminy Mirosław Paterczyk powiedział, że chciałby być włodarzem takiej gminy 

gdzie zobowiązań nie byłoby żadnych. Inwestujemy nie po to, aby zadowolić siebie, ale 

po to by zaspokoić bieżące potrzeby naszych mieszkańców. Budujemy kanalizację  nie 

dla luksusu, tylko po to by spełnić warunki sanitarne. Wójt wyjaśniał, że stacje 

uzdatniania wody były w tak złym stanie, że inwestycje w tym zakresie były nie 

uniknione. Ponadto dodał, że inwestycje w zakresie infrastruktury sportowej były 

konieczne, ponieważ dzieliła nas duża przepaść.  

Wójt stwierdził, że budżet na 2018 jest odpowiedzialny, a wspomniane zadłużenie 

bezpieczne.  

      Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka powiedział, że gmina jest 

skanalizowana w 80 %. Następne kadencje będą chyba wdzięczne, że inwestycje poszły 

tak daleko  w kanalizacje. Słuszność rozbudowy oczyszczalni jest chyba bezsporna. 

Ponadto wiceprzewodniczący Rady odniósł się do autopoprawki Wójta  w sprawie 

przeznaczenia 30 tys. zł na utwardzenie placu przy ul. Dworcowej. Uważał, że projekt 

ten wzbudza  wiele kontrowersji ze względu na wejście daleko w teren szkoły, 

sąsiedztwo placu zabaw i potrzebę wycięcia dużych  drzew. Dodał, że nie zwraca się 

uwagi na  dobro dzieci tylko na potrzeby kierowców, którzy chcą wjechać samochodem 

do szkoły. Wiceprzewodniczący Rady zakomunikował, że jest przeciwny tej poprawce. 

      Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński  powiedział, że plac parkingowy przy ul. 

Dworcowej będzie na pewno ogrodzony i bezpieczny. Miejsc parkingowych brakuje, 

zarówno z jednej, jak i  z drugiej strony szkoły. Ponadto dodał, że wiadomo wszystkim 

jaką dewastacje zrobiły korzenie drzew w ostatnim czasie i ile musieli się pracownicy 
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urzędu namęczyć aby oczyścić rury z korzeni. Przewodniczący Rady stwierdził, że 

drzewa można nasadzić i szkoła na estetyce i zieleni nic nie straci.    

 

7.8.Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 

      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych i za przyjęciem   autopoprawek Wójta 

głosowało 14 radny „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” . 

 

7.9.Głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych. 

     W głosowaniu wzięło udział 15 radnych i wniosek radnego Zbigniewa Orpla o 

założenie centralnego ogrzewania w budynku Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach 

został przyjęty jednogłośnie.  

 

7.10. Głosowanie uchwały. 

          Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła uchwałę nr XL/211/2017 w sprawie 

budżetu Gminy Kotlin na rok 2018 – 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ogłoszono 5 min przerwy. 

 

        Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 

Adamski oraz przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak 

poinformowali, że  na posiedzeniu w dniu 28 grudnia br. wszystkie projekty uchwał, będące 

w porządku obrad dzisiejszej sesji, zostały pozytywnie zaopiniowane. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2017 rok. 

    Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/212/2017            

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2017 rok, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 

    Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/213/2017            

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Kotlin na rok 2017, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

   Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/214/2017            

w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Kotlin na rok 2017, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kotlin. 

     Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/215/2017            

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kotlin, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dla dróg, których zarządcą jest Wójt Gminy Kotlin. 

     Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/216/2017            

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których 

zarządcą jest Wójt Gminy Kotlin, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Kotlin. 

      Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/217/2017            

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Kotlin, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w  

Kotlinie. 

       Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/218/2017            

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w  Kotlinie, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bezprzetargową 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Kotlin. 

       Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/219/2017            

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bezprzetargową nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Kotlin, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie. 

Hieronim Adamski przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów 

poinformował, że Komisja w oparciu o analizę dostępnych dokumentów i obowiązujące 

przepisy prawa oraz złożone wyjaśnienia przez kierownika GOPS stwierdziła, że działania 

przeprowadzone przez pracowników  GOPS były w granicach prawa i skarga na kierownika 

GOPS jest bezzasadna. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak poinformował, że 

Komisja analizowała treść skargi oraz udostępnione dokumenty na posiedzeniu w dniu 28 

grudnia br. Zapoznała się  z obowiązującymi przepisami prawa w sprawie usług 

opiekuńczych. Po analizie i wysłuchaniu  wyjaśnień kierownika GOPS komisja  stwierdziła, 

że działania przeprowadzone przez pracowników  GOPS były w granicach prawa i skarga na 

kierownika GOPS jest niezasadna.  

     Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/220/2017            

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kotlinie, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

17.  Podjęcie uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy na 2018 rok.     

     Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/221/2017            

w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2018 rok, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 r. 
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     Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/222/2017            

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 r., która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 

2018r. 

       Rada Gminy w obecności 15 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/223/2017            

w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 2018r., która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

    Sołtys Jarosław Tomaszewski : 

 zgłosił, że nie świecą lampy uliczne przy: ul. Ks. Rymarkiewicza, ul. J.J. Śniadeckich 

nr 1, ul. Mickiewicza; 

 zadał pytanie, jak jest załatwiona sprawa przycięcia akacji przy posesji państwa 

Dekertów; 

 zgłosił, że na ul. Dworcowej wymalowane pasy znikają. 

    Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak zgłosił, że nie świeci lampa uliczna przy ul. 

Polnej 4 oraz wnioskował o wykonanie przeglądu popękanych słupów ulicznych przy ul. 

Polnej 4 i Waliszewskiej 10.  

    Radna Marta Hudak zgłosiła, że nie świecą lampy uliczne w Racendowie przy: przystanku 

autobusowym na Folwarku i  posesjach  nr 40, 12 i 59. 

    Radna Dominika Kwiecińska poruszyła temat uchwalonych nowych stawek za wodę i 

ścieki na ubiegłej sesji. Radna stwierdziła, że podwyżka za wodę i ścieki była jak najbardziej  

zasadna. Woda jest dobrej jakości, mamy nowe obiekty jak hydrofornia w Woli Książęcej. 

Ale podjęta uchwała budzi kontrowersje, ponieważ dzieli rolników. W miejscowościach 

gdzie jest kanalizacja i są założone podliczniki  rolnicy będą płacić za wodę więcej. 

Natomiast w miejscowościach gdzie nie ma kanalizacji  woda będzie liczona po cenie 

niższej. Rolników nie jesteśmy wstanie zmusić do założenia podliczników, bo tam gdzie nie 

ma  kanalizacji nie będzie żadnych korzyści. Radna uważała, że najwłaściwszym 

rozwiązaniem byłby powrót do starej metody naliczania.    

    Wójt przedstawił wyliczenia zużycia wody do wykonania zabiegów ochrony roślin. 

Powiedział, że rolnik średnio zużywa ok. 15 kubików wody do oprysków,  co daje  niecałe    

50 zł  na cały rok.   

    Radna Dominika Kwiecińska powiedziała, że w dużym gospodarstwie i tam gdzie będzie 

hodowla zwierząt to zużycie wody będzie znacznie większe.  

    Wójt powiedział, że 50 zł wydatku żadnego budżetu nie zrujnuje. Rolnicy byli 

informowani o tym żeby zakładać podliczniki, aby nie obciążać budżetu domowego 

dodatkowo opłatą za ścieki. Ok. 60 % gospodarstw ma własne studnie i kto nie będzie chciał 

płacić za wodę do podlewania ogródka, będzie korzystał z własnej wody. 

   Radna Dominika Kwiecińska powiedziała, że rolnicy nie obrażają się, że jest podwyżka za 

wodę. Chodzi o to, że rolnicy zostali podzieleni w zależności  na to, czy ta kanalizacja jest, 

czy jej nie ma.  
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   Wójt odpowiedział, że przyjrzy się jeszcze raz temu tematowi i przeprowadzi analizę. 

     Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski powiedział, że uchwała zawiera dwie ceny. 

Jedna cena to za wodę do celów bytowych, a droga stawka jest dla produkcji, z której są 

jakieś dochody. 

     Radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski powiedział, że przysłuchując 

się tej dyskusji nasuwa się jeden wniosek -  należy założyć podlicznik na wodę domową. Kto 

będzie chciał podlewać ogród, czy też będzie zużywał wodę  uzdatnioną do oprysków albo 

poił zwierzęta musi liczyć się z tym, że zapłaci więcej. Radny zastanawiał się tylko, kto ma 

płacić za instalację podlicznika – Gmina, czy też odbiorca.   

21. Wolne głosy i wnioski. 

     Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak przypomniał, że Sejm RP uchwali rok 2018 – 

Rokiem Jubileuszu 100–lecia Odzyskania przez Polskę Niepodległości.  

Powiedział, że radny Krzysztof Szyszka był inicjatorem powołania komitetu obchodów 

jubileuszu i w związku z tym zwraca się z apelem do radnych i sołtysów aby chętni do 

komitetu obchodów zgłaszali się do 10 stycznia przyszłego roku. Mówił, że osoba, która 

zdecyduje  się przystąpić do komitetu musi mieć świadomość, że trzeba brać udział w 

pracach komitetu i w organizowanych imprezach. Radni i sołtysi mogą zgłaszać się do 

Niego, a pozostałe osoby do sekretarza.  

     Radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski przedstawił najważniejsze 

inwestycje wykonane w roku 2017 przez Powiat Jarociński na terenie gminy Kotlin. Jedna z 

inwestycji to odcinek drogi w Magnuszewicach o wartości  ok. 1,3 mln zł. Następnie 

nawierzchnia w Wilczy przez most oraz odcinek drogi w Woli Książęcej. W 

przyszłorocznym budżecie Powiatu znalazł się most w Magnuszewicach. Na to zadanie 

zaplanowano 1.605.000 zł, a drugie tyle Powiat chce pozyskać z dotacji ministerstwa. Radny 

mówił, że jest nieprawdą, że Powiat pod nowym zarządem nie widzi potrzeb Gminy Jarocin. 

Powiat realizuje zadania według pewnej koncepcji i logiki. Odcinek drogi z Zakrzewa do 

Goliny leży na terenie gminy Jarocin. Ponadto radny poinformował, że w przyszłym roku 

samorząd powiatu zaplanował w budżecie na inwestycje ponad 21 mln zł. Na zakończenie 

wypowiedzi, radny złożył wszystkim życzenia  na nowy rok.  

    Radny Radosław Wałkiewicz wnioskował o zasypanie dziury na drodze gminnej w 

Wysogotówku przy  nr 13a oraz  przy hydrancie koło sklepu. 

Radny Tomasz Graczyk podziękował wszystkim ofiarodawcą, którzy przyłączyli się do 

zbiórki przedświątecznej.  

   Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski dodał, że zebrane pieniądze w kwocie 1650 zł  

zostały przekazane na konto apteki na lekarstwa dla Konrada Ryża, który czeka na 

przeszczep serca. Rodzice i obdarowany serdecznie dziękują za ofiarność. 

    Radny Marian Niewiada wnioskował o wykopanie rowu przy drodze powiatowej w Woli 

Książęcej na odcinku od stacji uzdatniania wody do studzienki. Radny uważał, że wody 

stojącej na ulicy nie ściągnie się, bo pole jest wyżej. Jedynie wykopanie rowu może coś 

zmienić. 

   Radna Beata Skowrońska złożyła wniosek o uzupełnienie pobocza drogi Kotlin – Sucha na 

łuku przed skrzyżowaniem do Kurcewa.  

   Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński przedstawił apel Stowarzyszenia Gmin, Powiatów 

i Województw skierowany do rządu w sprawie intensyfikacji   prac związanych z budową 

drogi ekspresowej S-11. Pismo wicemarszałka Sejmu  dot. prac nad ordynacją wyborczą 

przewodniczący Rady uznał za grę polityczną i poinformował, że nie będzie tego pisma 

przedstawiał. A kto chce może  się z  treścią pisma zapoznać. 

     Wójt poinformował o planach przejęcia od PKP  ul. Kochanowskiego i całego dworca 

łącznie z budynkami. 
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22. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

     Wójt poinformował, że  w dniu 1 grudnia br. wpłynęła odpowiedź ze Starostwa 

Powiatowego w Jarocinie na zgłoszone wnioski radnych podczas 37. sesji w dniu  30 

października br. o następującej treści: 

- uszkodzona bariera przy skrzyżowaniu w kierunku Kurcewa zostanie niezwłocznie 

naprawiona, 

- uszkodzony chodnik w Sławoszewie na odcinku od stawu do remizy zostanie 

naprawiony, 

- drzewo w Sławoszewie pomiędzy nr 14 a 16 będzie uwzględnione w przyszłorocznym 

planie wycinki drzew, 

- przycięcie gałęzi drzew przy boisku i placu zabaw w Sławoszewie oraz topoli przy 

drodze powiatowej Kotlin – Racendów ze względu na ograniczone środki finansowe w 

roku bieżącym nie zostanie obecnie wykonane, 

- przegląd drzew przy ul. Powstańców Wlkp. w Kotlinie zostanie wykonany przy 

sporządzeniu przyszłorocznego planu wycinki  drzew. 

Ponadto wójt odpowiedział na wnioski:  

1) Sejm Rzeczypospolitej Polskiej uchwałą z  25 maja br. ustanowił rok 2018 Rokiem 

Jubileuszu 100-lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości a 12 października br. 

ustanowił rok 2018 Rokiem Pamięci Powstania Wielkopolskiego. Mając na względzie 

uchwalone przez sejm uchwały, mające zastosowanie do obszaru całego kraju, należy 

uznać, że podejmowanie uchwał przez Radę Gminy Kotlin staje się bezzasadne. 

2) komitet  honorowego obchodów rocznicowych zostanie powołany na początku 

przyszłego roku. Obsługą kancelaryjno – techniczną będzie zajmowała się, w ramach 

swoich obowiązków, Justyna Zawieja – po kontrolą i nadzorem sekretarza gminy. 

3) znak drogowy przed przejazdem kolejowym na ul. 15 Sierpnia został zdjęty i zostanie 

odnowiony. 

4) środki na renowacje pomnika zostaną zabezpieczone w przyszłorocznym budżecie 

Gminy. 

5) na wniosek o organizowanie posiedzeń komisji w godzinach popołudniowych wójt 

odpowiedział, że wolałby, żeby posiedzenia odbywały się w godzinach pracy Urzędu 

Gminy, ze względu na dyspozycyjność pracowników. 

6) uporządkowanie pobocza przy drodze gminnej w Wysogotówku od p. Polinowskiego w 

stronę Ślewicza zostało już wykonane. 

7) w sprawie wałęsających się psów na Bączewiu wójt odpowiedział, że sprawdzał 

osobiście teren i nie został zaatakowany przez żadną zgraję psów. Przy najbliższej 

sposobności porozmawia z właścicielem psów. 

    Na wnioski zgłoszone na 39. sesji Rady Gminy dot. dróg powiatowych wójt powiedział, 

że nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi. 

 

    Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka powiedział, że jest duży problem, 

zwłaszcza w Kotlinie, z zanieczyszczeniami po wyprowadzanych psach. Na chodniku przy 

ul. Rymarkiewicza często trudno przejść żeby nie wdepnąć. Uważał, że należy się 

zastanowić, w przyszłej kadencji, nad wprowadzeniem podatku od psów. 

    Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak powiedział, że należałoby podnieść świadomość 

mieszkańców o sprzątaniu po pieskach. Proponował aby zamieścić tabliczki informacyjne, 

które będą jakimś elementem nauki. 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Staszak powiedział, że na osiedlu zrobione ubikacje do 

zwierząt i nikt z tego nie korzystał. 

 

 



12 

 

 

23. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady złożył życzenia noworoczne i dziękując za udział, zamknął XL sesję 

Rady Gminy Kotlin. 

 

Przewodniczący Rady 

/-/ Tomasz Kosiński 

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

 

 


